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Hvad synes du om at undervise på Folkeuniversitetet?
Jeg er rigtig glad for det. For mig er det noget af det mest naturlige 
i verden. Som forsker har jeg altid formidlet også på den måde, 
og jeg har været med til at tilrettelægge adskillige forløb. Det, vi 
formidler rent forskningsmæssigt, er altid på udenlandsk, så det 
her giver mig en mulighed for at formidle nye forskningsresultater 
fra klassisk arkæologi på dansk for et dansktalende publikum. 

Hvad får du som forsker ud af det?
Jeg mener, at vi har en forpligtigelse til at formidle på denne 
måde, og jeg synes alle burde gøre det. Derudover har jeg også 
enkelte gange fået input fra deltagerne til min egen forskning. 
F.eks. var der en ingeniør til min forelæsning om romersk beton, 
og han skrev bagefter et langt brev til mig om sammenhængen 
mellem moderne cement og romersk beton. Det er ganske vist 
meget tidskrævende at give forelæsningerne, især når man skal 
rejse efter det, men samtidig er det meget givende. Deltagerne er 
så interesserede, at de på trods af snestorm møder op, og de stiller 
altid en masse engagerede spørgsmål, så man bliver helt opløftet, 
når man går derfra.

Hvilke udfordringer er der ved at formidle sin forskning på denne måde?
Det kræver erfaring at formidle noget, så alle forstår det, og det 
gør vi også meget ud af at lære vores studerende. På FU skal man 
reelt formidle til nogen, der måske intet ved om emnet, og det skal 
man gøre i et sprog, som alle forstår.

Birte Poulsen har tilrettelagt og underviser i dette efterår i foredrags-
rækken ”Med danske arkæologer ved Middelhavet”.
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kom billigt på Folkeuniversitetet
Studerende kan komme til foredrag til halv pris. Tilmeld 
dig på FU’s hjemmeside, og angiv studiested og studiekort-
nummer. Husk dit studiekort første undervisningsgang. 

Medarbejdere på AU kan gratis tilmelde sig 
selv og en ledsager til ét foredrag. Tilmeld 
dig på FU’s hjemmeside under specialafta-
ler, og skriv AU i loginfeltet. Der er dog et 
begrænset antal pladser, som fordeles efter 
’først til mølle’-princippet. 

 Se mere på: www.folkeuniversitetet.au.dk
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Hvad synes du om at undervise på Folkeuniversitetet?
Jeg kan rigtig godt lide det og har undervist i FU regi siden 1970erne, 
hvor det hed Folkeuniversitetets Kursusvirksomhed. Senest har jeg 
primært undervist i forbindelse med bogudgivelserne Oplysnin-
gens Verden og Renæssancens Verden, og det har jeg været glad 
for. Det er den største inspiration at være med i dette fantastiske 
formidlingsprojekt.

Hvad får du som forsker ud af det?
Jeg får slebet mine argumenter til i det, jeg forsker i, og jeg lærer 
at forholde mig helt skarpt til, hvad de vigtigste pointer i min 
forskning om f.eks. Shakespeare er og lærer at bakke disse pointer 
op med de rigtige argumenter. Det er en god disciplin at lære. 

Hvilke udfordringer er der ved at formidle sin forskning på denne måde?
Jeg synes egentlig, ordet formidling er et forfærdeligt ord. Jeg vil 
hellere kalde det indhold på forskellige flasker, for forskning er også 
formidling. Jeg synes, det er spændende at arbejde med at udtrykke 
sig så klart som muligt, og når det gælder FU, handler det for mig 
om at lære at skære det akademiske omsvøb fra og tænke på, hvad 
der helt præcist er nødvendigt at fortælle for at kommunikere et 
bestemt budskab.

Michael Skovmand underviser dette efterår i foredragsrækken 
”Shakespeare”.

Hvad synes du om at undervise på Folkeuniversitetet?
Jeg opfatter det som vores pligt at undervise på FU og komme 
bredt ud med vores viden. Men det er bestemt ikke en træls pligt 
– snarere tværtimod. Den verden, man træder ind i, når man kom-
mer i Nobelparken om aftenen eller i weekenden, er nærmest et 
parallelt univers af viden, og den verden kan jeg virkelig godt lide 
at bidrage til og være i. Det er folkets universitet, som er enormt 
mangfoldigt og understreger glæden ved viden.

Hvad får du som forsker ud af det?
Jeg får altid nogle gode spørgsmål fra deltagerne. De er dejlig 
pragmatiske, kritiske og på en eller anden måde uimponerede, og 
det er med til at gøre mig mindre højrøvet som forsker og i stedet 
gøre mig bevidst om, at jeg ikke bare sidder og forsker for min egen 
skyld. Desuden forsker jeg i populær hverdagskultur, og der er de 
spørgsmål jeg får på FU med til at skærpe min opmærksomhed 
om, hvad der er vigtigt inden for disse emner.

Hvilke udfordringer er der ved at formidle sin forskning på denne måde?
Man skal hele tiden prøve at finde ud af, hvordan man forklarer 
noget, så publikum kan forstå, at det er vigtigt. Desuden er man 
tvunget til at beslutte, hvad der er vigtigst i ens forskning og så kun 
formidle det uden hele baggrunden, og det er en god øvelse.

Dorthe Refslund Christensen deltager i efteråret bl.a. i Folkeuni-
versitetets Vidensbiffen, hvor hun introducerer filmen Winter’s Bone.

Lektor Dorthe Refslund Christensen, Nordisk Lektor Michael Skovmand, 
Engelsk
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